
BR.0002.002.2016.AB 

 

PROTOKÓŁ NR  XVII / 16 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

z dnia 25. lutego 2016 roku. 

 
 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Przewodniczącego Rady Powiatu Jarosława Kleszczewskiego. Początek 

obrad – godzina 10.00.  

 

 

Obecni: 
 

Radni powiatu zawierciańskiego, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

 

Radni nieobecni: 

 

Konrad Knop 

Paweł Skóra 

  

 

Spoza grona Rady obecni byli: 

 

Przedstawiciele władz samorządowych miast, miast i gmin oraz gmin powiatu 

zawierciańskiego z Wiceprzewodniczącym Rady Miejskiej w Zawierciu Grzegorzem 

Kwietniem i Zastępcą Prezydenta Miasta Zawiercia Łukaszem Konarskim, przedstawiciele 

powiatowych służb, inspekcji i straży z Komendantem Powiatowym Państwowej Straży 

Pożarnej w Zawierciu Markiem Fiutakiem, kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, 

przedstawiciele partii, stronnictw i ugrupowań politycznych, Naczelnicy Wydziałów 

Starostwa Powiatowego w Zawierciu, przedstawiciele środków masowego przekazu i inni 

goście, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

W sesji udział wzięli również członkowie Młodzieżowej Rady Miasta Zawiercia.  

 

 

Ad.1.) 

 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski. Na podstawie listy 

obecności stwierdził dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał,            

a tym samym prawomocność XVII sesji Rady Powiatu. Powitał radnych, Zarząd Powiatu  

ze Starostą Krzysztofem Wroną oraz gości, biorących udział w posiedzeniu, dziękując im za 

przybycie.    
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Ad.2.) 

 

Włodzimierz Styczyński (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Proszę o włączenie do porządku obrad punkt w brzmieniu: „Informacja Starosty odnośnie 

Wicestarosty w związku z pojawieniem się w mediach artykułu odnośnie prawomocnego 

wyroku skazującego  w grudniu ubiegłego roku. Prosilibyśmy o rozszerzenie o taki punkt”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Panie radny, wniosek, aby rozszerzyć porządek obrad, musi być na piśmie i musi być 

umotywowany.  Należałoby by to zrobić wcześniej, przed rozpoczęciem sesji. Ale takie 

pytania, jak najbardziej, może Pan zadać. Są kolejne punkty obrad, ma Pan punkt 

„interpelacje i zapytania radnych”,  jest punkt „wolne wnioski”, w których –  jeśli  

Pan ma takie wątpliwości, to może rozpocząć w danym punkcie dyskusję. Uważam, że nie ma 

potrzeby dodatkowego punktu, jeżeli nie mamy nic na piśmie ze strony Pana i nie jest to 

złożone przed rozpoczęciem sesji. Czy są jakieś inne wnioski”. 

 

Paweł Sokół (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Przewodniczący, ja mam takie pytanie. Pan powiedział, że informacja co do zmiany  

porządku obrad powinna być złożona na piśmie. Więc po co jest punkt zgłaszanie uwag do 

porządku obrad”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Chodzi o uwagi, jeśli Państwo je macie.  (Paweł Sokół oświadczył, że to właśnie była uwaga 

zgłoszona w formie propozycji wprowadzenia dodatkowego punktu dotyczącego informacji, 

która jest akurat na czasie). Panie radny, nie mamy do tego podstaw prawnych. Z tego tak 

wychodzi że Pan chce rozszerzyć porządek obrad na podstawie informacji prasowej. (Paweł 

Sokół potwierdził, że taka właśnie była podstawa złożonego wniosku). Jeśli macie Państwo 

jakieś dokumenty czy materiały odnośnie tego tematu, to zapraszam, skonsultujemy to  

i wprowadzamy do porządku. (Paweł Sokół stwierdził, że jeśli pojawiają się jakieś 

informacje, to należy je wyjaśnić). Panie radny, nie uciekamy od wyjaśniania, ale są 

odpowiednie punkty dzisiejszej  sesji,  w których Państwo możecie zadawać pytania i te 

wyjaśnienia mogą się odbyć. Uważam, że takie postepowanie będzie bardziej zasadne”. 

 

W dalszej części Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski przedstawił wniosek 

Zarządu Powiatu w sprawie wprowadzenia następujących zmian do porządku obrad sesji:  

 

1. zdjęcie z porządku obrad punktów brzmieniu: 

a) „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania do prowadzenia Ministrowi 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi Zespołu Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego 

w Żarnowcu”; 

Powyższa zmiana jest spowodowana koniecznością doprecyzowania treści 

przedmiotowej uchwał y zgodnie z ustaleniami, poczynionymi na spotkaniu  

w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi w dniu 23 lutego br.  
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W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty 

jednogłośnie czyli przy 23 głosach „za”. 

 

b) „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie w 

drodze darowizny na rzecz Skarbu Państwa prawa własności nieruchomości 

stanowiących własność powiatu zawierciańskiego”; 

Powyższy  projekt uchwały jest ścisłe związany  z projektem, o którym mowa wyżej,  

i jego zapisy również wymagają uszczegółowienia i doprecyzowania.    

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty 

jednogłośnie czyli przy 23 głosach „za”. 

 

2.  rozszerzenie porządku obrad o punkty brzmieniu: 

 

a) „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Rady 

Społecznej przy Zakładzie Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu”;  

W uzasadnieniu wskazano, iż w związku z upływem kadencji rad społecznych 

działających w podmiotach leczniczych, dla których organem tworzącym jest powiat 

zawierciański  konieczne jest powołanie nowych rad społecznych na kadencję 2016 – 

2020. Są one, na mocy uregulowań prawnych zawartych  w ustawie o działalności 

leczniczej, organami inicjującymi i opiniodawczymi podmiotu tworzącego oraz 

doradczym kierownika zakładu opieki zdrowotnej. Gminy delegują swoich 

przedstawicieli do rad społecznych na podstawie stosownych uchwał organów 

stanowiących. W związku z przedłużającą się procedurą wyznaczania tychże 

przedstawicieli, Zarząd Powiatu przyjął projekty uchwał w przedmiotowej sprawie 

dopiero na posiedzeniu w dniu 24 lutego br. Mając na względzie zapewnienie 

prawidłowego funkcjonowania zakładów, w tym potrzebę uzyskania opinii  

w sprawach należących do kompetencji tego organu, konieczne jest podjęcie 

przedmiotowych uchwał w dniu dzisiejszym.  Uzasadnienie to dotyczy również 

projektu uchwały, o którym mowa w pkt 2 lit. b. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty jednogłośnie 

czyli przy 23 głosach „za”. Projekt uchwał został przekazany radnym przed rozpoczęciem 

obrad.    

 

b) „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Rady 

Społecznej przy Szpitalu Powiatowym w Zawierciu”. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty 

jednogłośnie czyli przy 23 głosach „za”. Projekt uchwał został przekazany radnym 

przed rozpoczęciem obrad.    

 

c) „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru przeniesienia kształcenia 

zawodowego z Technikum w Zespole Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia 

Ustawicznego w Żarnowcu”.   

Zgodnie ze stanowiskiem Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi, przedstawionym 

we wniosku z dnia 18 lutego 2016 roku, możliwe jest przejęcie przez resort rolnictwa 

wyłącznie szkół kształcących w zawodach rolniczych. Wobec powyższego kierunek 

technik ekonomista musi zostać wyłączony z Technikum wchodzącego w skład 

Zespołu Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego w Żarnowcu Zespołu. 
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Zgodnie z przepisami ustawy o systemie oświaty organ prowadzący co najmniej  

6 miesięcy  przed  terminem przeniesienia jest obowiązany zawiadomić o tym fakcie 

rodziców uczniów oraz kuratora oświaty. W tym stanie rzeczy podjęcie 

przedmiotowej uchwały w dniu dzisiejszym wydaje się być uzasadnione.   

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został przyjęty 

jednogłośnie czyli przy 23 głosach „za”. Projekt uchwał został przekazany radnym 

przed rozpoczęciem obrad.    

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski ustalił, że projekty uchwał, o które 

rozszerzony został porządek obrad, rozpatrywane będą  w pkt 18 – 20 porządku obrad.  

W związku z wprowadzonymi zmianami kolejność punktów porządku obrad zmienia się 

odpowiednio.  

 

Porządek obrad sesji po zmianach przedstawiał się następująco:  

  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zgłaszanie uwag do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu Nr XVI / 15 z dnia 30 grudnia 2015 roku.   

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji.   

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Starosty 

Zawierciańskiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2015 roku. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Promocji 

Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2016 – 2020”. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska 

dla Powiatu Zawierciańskiego na lata 2016-2019” wraz z „Prognozą oddziaływania na 

środowisko Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Zawierciańskiego na lata 2016-

2019”. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

niezabudowanej  wchodzącego w skład powiatowego zasobu nieruchomości. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

zabudowanej  wchodzącego w skład powiatowego zasobu nieruchomości. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 

opłaty rocznej z tytułu trwałego  zarządu. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 

opłaty rocznej z tytułu trwałego  zarządu. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 

opłaty rocznej z tytułu trwałego  zarządu. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od 

opłaty rocznej z tytułu trwałego  zarządu. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie poparcia postulatu ponownego 

przeanalizowania zapisów Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Śląskiego na lata 2014 – 2020 dotyczących możliwości alokacji środków na finansowanie 

powiatowych inwestycji drogowych 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2016 – 2025.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zmian w budżecie powiatu na 2016 rok. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Rady Społecznej 

przy Zakładzie Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu.  
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19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Rady Społecznej 

przy Szpitalu Powiatowym w Zawierciu.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiaru przeniesienia kształcenia zawodowego 

z Technikum w Zespole Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego w Żarnowcu.    

21. Informacja samodzielnych publicznych zakładów opieki zdrowotnej prowadzonych przez 

powiat o zakupionym sprzęcie i aparaturze medycznej oraz darowiznach otrzymanych  

w 2015 roku. 

22. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

23. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

24. Wolne wnioski. 

25. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad.3.) 
  

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych protokół Nr XVI / 15 z dnia 30 grudnia 

2015 roku w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli  

przy 23 głosach „za”.   

 

 

Ad.4.) 

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od ostatniej sesji przedstawił Starosta 

Krzysztof Wrona. 

 

W okresie sprawozdawczym Zarząd odbył posiedzenia w dniach: 30. grudnia 2015 roku,  

12. stycznia, 19. stycznia, 27. stycznia, 29. stycznia, 9. lutego i  24. lutego br. zajmując się 

m.in. następującymi sprawami: 

 omówił wykonanie budżetu powiatu w 2015 roku. Informacja w tym zakresie została 

podana do publicznej wiadomości poprzez zamieszczenie na stronie internetowej powiatu. 

 podjął uchwały w sprawach: 

– zmian w budżecie powiatu na 2015 rok i 2016 rok oraz zmian w planie finansowym;  

– zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2015-2025; 

– przyjęcia planu finansowego do budżetu powiatu na 2016 rok;  

– środków na wynagrodzenia w 2016 roku; 

– harmonogramu pracy Zarządu Powiatu Zawierciańskiego na I półrocze 2016 roku; 

– przyjęcia „Regulaminu przyznawania dotacji na realizację zadań publicznych powiatu  

zawierciańskiego w 2016 roku”; 

– powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia ustnego przetargu 

nieograniczonego na zbycie nieruchomości niezabudowanej zlokalizowanej  

w Zawierciu przy ul. Obrońców Poczty Gdańskiej; 

– powołania komisji ds. przeglądu rocznego obiektów budowlanych stanowiących 

mienie powiatu zawierciańskiego; 

– wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie środków trwałych będących  

w użytkowaniu Zespołu Szkół  i Placówek im. H. Kołłątaja w Zawierciu na rzecz 

Zespołu Szkół i Placówek Specjalnych im. M. Grzegorzewskiej w Zawierciu;  

– wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie środków trwałych będących  

w użytkowaniu Domu Pomocy Społecznej w Zawierciu na rzecz Powiatowego 

Zarządu Dróg w Zawierciu; 
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– zmiany uchwał w sprawie udzielenia Szpitalowi Powiatowemu  w Zawierciu pożyczki 

ze środków budżetu powiatu ; 

Zmiany dotyczą przesunięcia terminów spłaty rat dwóch pożyczek udzielonych 

Szpitalowi w 2009 roku w łącznej wysokości 600.000 zł. 

– wyrażenia zgody na odstąpienie od formy przetargowej przy zawarciu umów 

użyczenia, najmu i dzierżawy pomieszczeń użytkowych znajdujących się w budynku 

usytuowanym na nieruchomościach będących w użytkowaniu Zakładu Lecznictwa 

Ambulatoryjnego w Zawierciu, w budynku Starostwa Powiatowego i w budynkach na 

nieruchomościach będących w trwałym zarządzie szkół i placówek oświatowych;  

– udzielenia pełnomocnictwa Dyrektorowi Zespołu Obsługi Ekonomiczno – 

Administracyjnej Szkół i Placówek Oświatowo –Wychowawczych w Zawierciu do 

podpisania i realizacji umów na dostawę i dystrybucję energii elektrycznej dla 

jednostek organizacyjnych powiatu zawierciańskiego. 

 

 wyraził zgodę na:   

 złożenie przez Zespół Szkół im. gen. J. Bema w Zawierciu wniosku  o dofinansowanie 

projektu pn. „Zagraniczne praktyki uczniów wzmocnieniem polskiego kształcenia 

zawodowego” w ramach programu ERASMUS+; 

 przystąpienie Zespołu Szkół im. S. Staszica w Zawierciu do projektu pn. „Co to jest 

ojczyzna”, współfinansowanego przez Polsko-Niemiecką Współpracę Młodzieży.  

 

 zapoznał się z:   

 operatem szacunkowych oraz zatwierdził wykaz nieruchomości przeznaczonej do 

sprzedaży, położonej w Zawierciu przy ulicy 11 Listopada 2a; 

 sprawozdaniem z audytu wewnętrznego doraźnego, przeprowadzonego  

w Powiatowym Centrum Kształcenia Zawodowego w Zawierciu; 

 sprawozdaniem z przeprowadzonego w 2015 roku przeglądu obiektów budowlanych 

stanowiących mienie powiatu zawierciańskiego; 

 Wystąpieniem pokontrolnym Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu z kontroli 

funkcjonowania Wydziału Organizacyjno – Prawnego Starostwa Powiatowego. 

 

 omówił i przyjął informacje: 

 o zmianach dokonanych w planie finansowym rachunków dochodów Zespołu Szkół  

i Placówek Specjalnych im. M. Grzegorzewskiej w Zawierciu; 

 w sprawie konsultacji z pracodawcami z terenu powiatu zawierciańskiego 

dotyczącymi kierunków kształcenia w szkołach zawodowych, kształcenia dualnego 

oraz przystąpienia do projektu K2; 

 o wyniku konsultacji społecznych „Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia 

oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2016 – 2020”;  

Konsultacje prowadzone były w okresie od 23 grudnia 2015 roku do 19 stycznia 2016 

roku. Do konsultowanego dokumentu żadne uwagi i propozycje nie zostały zgłoszone. 

 na temat bieżącej działalności Szpitala Powiatowego w Zawierciu; 

 z działalności finansowej Szpitala Powiatowego w Zawierciu i Zakładu Lecznictwa 

Ambulatoryjnego w Zawierciu za okres od stycznia do grudnia 2015 roku; 

 w sprawie planowanego do zaciągnięcia przez Szpital Powiatowy w Zawierciu kredytu 

lub pożyczki na spłatę zobowiązań wymagalnych wobec dostawców w celu obniżenia 

kosztów finansowych z tego tytułu.  
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 podjął decyzję w sprawie przystąpienia Starostwa Powiatowego w Zawierciu do II edycji 

konkursu „Przyjazny Urząd”. 

 

 wyasygnował  środki finansowe  z przeznaczeniem na: 

 opracowanie „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Zawierciańskiego na lata 

2016 – 2019”;  

 wykonanie audytu energetycznego budynków Szpitala Powiatowego  w ramach 

inwestycji pn. „Kompleksowa termomodernizacja budynków Szpitala Powiatowego  

w Zawierciu wraz z budową kolektorów słonecznych w celu poprawy efektywności 

energetycznej budynków oraz wzrostu produkcji energii pochodzącej ze źródeł 

odnawialnych”,  który jest niezbędny celem złożenia do instytucji finansujących 

przedmiotowe zadanie.  

 

 ustalił plan naboru uczniów do szkół prowadzonych przez powiat zawierciański w roku 

szkolnym 2016/2017. 

Zgodnie z planem zakłada się utworzenie 31 oddziałów klas pierwszych dla młodzieży,  

w tym 13 oddziałów liceum ogólnokształcącego, 15 oddziałów technikum oraz                        

3 oddziały zasadniczej szkoły zawodowej i jeden oddział w Szkole Specjalnej.  

W szkołach dla dorosłych planuje się uruchomić 8 semestrów pierwszych,  w  tym  

3 liceum ogólnokształcącego i 5 szkoły policealnej. Planowane jest również uruchomienie 

5 semestrów pierwszych kwalifikacyjnych kursów zawodowych. 

  

 wydał decyzje w sprawie wygaszenia trwałego zarządu ustanowionego na rzecz: 

 Zespołu Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego w Żarnowcu dla 

nieruchomości położonej w Udorzu, składającej się z ośmiu działek niezabudowanych; 

 Zespołu Szkół w Szczekocinach dla nieruchomości zabudowanej budynkiem byłych 

warsztatów szkolnych, położonej w Szczekocinach przy ulicy Lelowskiej. 

 

 wydał decyzje w sprawie wygaszenia trwałego zarządu ustanowionego na rzecz: 

 Zespołu Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego w Żarnowcu dla 

nieruchomości położonej w Udorzu, składającej się z ośmiu działek niezabudowanych; 

 Zespołu Szkół w Szczekocinach dla nieruchomości zabudowanej budynkiem byłych 

warsztatów szkolnych, położonej w Szczekocinach przy ulicy Lelowskiej. 

 

 przyjął i zaopiniował materiały oraz projekty uchwał, będące przedmiotem obrad obecnej 

sesji. 

 

Ponadto przekazał informacje o istotnych wydarzeniach, które odbyły się w ostatnim czasie 

na terenie powiatu:    

 

– w dniu 11 stycznia br. podpisana została umowa partnerska dotycząca realizacji projektu 

pn. „Partnerstwo na rzecz aktywnej integracji  w powiecie zawierciańskim”, 

dofinansowanego z Funduszy Europejskich.  Realizacja projektu oparta jest na 

partnerstwie publiczno – społecznym. Partnerami powiatu zawierciańskiego jest gmina 

Zawiercie oraz Chrześcijańskie Stowarzyszenie Dobroczynne. Głównym celem projektu 

jest aktywizacja 300 osób zagrożonych wykluczeniem społecznym z terenu powiatu 

zawierciańskiego poprzez zastosowanie usług aktywnej integracji. Łączna wartość 

projektu wynosi ok. 5.000.000 zł, w tym: dofinansowanie Unii Europejskiej – 4.250.000 

zł i wkład własny partnerów – 750.000 zł. Projekt będzie realizowany do 31 grudnia               

2017 roku; 
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– w miesiącach styczeń – luty br. powiat  zawierciański złożył 8 wniosków  

o dofinansowanie projektów na łączną kwotę  2.600.000 zł  w ramach Programu 

ERASMUS +. Realizatorami projektów będą: Zespół Szkół im. gen. J. Bema  

w Zawierciu, Zespół Szkół im. S. Staszica w Zawierciu, Zespół Szkół im.  

X. Dunikowskiego w Zawierciu, Zespół Szkół im. O. Langego w Zawierciu, Zespół Szkół 

i Placówek im. H. Kołłątaja w Zawierciu, Zespół Szkół im. prof. R. Gostkowskiego  

w Łazach, Zespół Szkół w Porębie i Zespół Szkół w Szczekocinach; 

– w dniach 29 – 31 stycznia br. w Hali Ośrodka Sportu i Rekreacji w Zawierciu odbywały 

się 33. Międzynarodowe Halowe Mistrzostwa Polski Hutników w Piłce Nożnej, w których  

wzięły drużyny piłkarskie, reprezentujące huty z całej Polski; 

– w dniu 5 lutego br. w I Liceum Ogólnokształcącym im. S. Żeromskiego w Zawierciu 

odbyła się lekcja wiedzy o społeczeństwie., w ramach której młodzież uczestniczyła  

w debacie na temat przyszłości edukacji. Szczególnym uczestnikiem debaty była Minister 

Edukacji Anna Zalewska;  

– w dniu 10 lutego br. odbyło się posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa i Porządku,                 

w trakcie którego m.in.: zatwierdzono sprawozdanie  z działalności Komisji za 2015 rok  

i przyjęto plan działania na rok bieżący. Zapoznano się również  z wytycznymi Wojewody 

Śląskiego dotyczącymi akcji „Bezpieczne ferie 2016”  oraz istotą i założeniami tworzenia 

map zagrożeń bezpieczeństwa; 

– w dniu 12 lutego br. w hali sportowej I LO im. Stefana Żeromskiego w Zawierciu odbyła 

się XVI Spartakiada Szkół Ponadgimnazjalnych Powiatu Zawierciańskiego  

w zespołowych grach sportowych. Puchar Starosty za 1. miejsce w kategorii dziewcząt 

zdobyła drużyna I LO im. S. Żeromskiego, a w kategorii  chłopców zwyciężyła  drużyna 

Zespołu Szkół w Porębie; 

– w dniu 12 lutego br. w Zespole Szkół Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego  

w Żarnowcu odbył się turniej piłki siatkowej, skierowany do klas gimnazjalnych pod 

hasłem „Walentynkowe Sportowanie”; 

– w  dniach 13 – 14 lutego br. w Zawierciu rozegrane zostały XXVI Mistrzostwa Polski 

Oldbojów w halowej piłce nożnej, w którym rywalizowały 22 drużyny z całej Polski; 

– w dniu 25 lutego br. na terenie powiatu zawierciańskiego rozpoczęła się kwalifikacja 

wojskowa, która potrwa do 25 marca br. 

Jednocześnie poinformował, że w omawianym okresie uczestniczył w licznych spotkaniach  

i naradach, w tym: 

 

 w dniu 6 stycznia br. –  w spotkaniu samorządowców w Sanktuarium Matki Bożej 

Patronki Rodzin w Leśniowie; 

 w dniu 11 stycznia br. na zaproszenie Burmistrza Miasta i Gminy Siewierz –  

w tradycyjnym Noworocznym Spotkaniu Samorządowym. Spotkanie było m.in.: okazją 

do wymiany opinii na tematy związane z samorządem,  

 w dniu 9 lutego br. –  w rocznej naradzie służbowej Komendy Powiatowej Policji  

w Zawierciu, podczas której m.in. dokonano podsumowania roku ubiegłego  

i przedstawiono priorytety działań na rok bieżący; 

 w dniu 16 lutego br. –  w spotkaniu pracowników administracji i obsługi zawierciańskich 

szkół, które odbyło się na terenie Zespołu Szkół im. gen. J. Bema w Zawierciu. 

  

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i zapytań ze strony radnych.   

 

 

 

 

https://www.facebook.com/1lozeromski/?fref=nf
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Ad.5.) 

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Na początku chcę zaznaczyć, że wszystkie moje interpelacje składane są w trosce  

o bezpieczeństwo tak mieszkańców, jak i interesu powiatu i jego jednostek. 

W związku z ostatnimi interpelacjami, złożonymi na sesji w miesiącu grudniu informuję, że 

nie otrzymałem odpowiedzi na dwie spośród dziesięciu interpelacji. Ponawiam prośbę  

o odpowiedź.   

A teraz proszę o odpowiedz na następujące bieżące interpelacje: 

 proszę o informację dyrektora szpitala, czy prawdą jest, że została zaciągnięta 

pożyczka/kredyt przez szpital. Proszę o podanie celu oraz wysokości pożyczki/kredytu,  

w jakim banku została zaciągnięta, jakie jest oprocentowanie, jaki zaplanowano 

harmonogram spłat, kto poręczył pożyczkę, kiedy odbył się przetarg, dlaczego informacji 

o przetargu nie ma na stronie internetowej szpitala. 

Chcę tylko nadmienić że w naszym szpitalu po wprowadzeniu programu naprawczego 

ostatni kredyt zaciągnięto w 2012 roku (4 lata temu) m.in. na konsolidację innych 

kredytów. Poręczenia udzieliła wówczas Gmina Zawiercie w okresie, kiedy Prezydentem 

był Pan Ryszard Mach, co pozwoliło znacznie ograniczyć koszty finansowe 

funkcjonowania szpitala. Od tego czasu szpital obył się bez dodatkowych kredytów.  

Proszę o wyjaśnienie co takiego wydarzyło się w ostatnim czasie, że szpital, oprócz 

zwiększania zadłużenia z tytułu bieżącej działalności, zwiększa zobowiązania z tytułu 

zaciągania nowych kredytów;   

 w związku z informacją prasową o „poślizgu w realizacji termomodernizacji”  

iw związku z remontami prowadzonymi przez szpital, proszę o informację za okres od 

lipca 2015 roku do grudnia 2015 roku oraz za 2 miesiące 2016 roku jakie prace zostały 

wykonane przez szpital (remontowe, modernizacyjne) na poszczególnych oddziałach, 

poradniach, pracowniach itp. Proszę o podanie kosztów remontów/modernizacji wraz  

z informacją przez kogo były wykonywane remonty. Proszę również o informację. jakie 

remonty są zaplanowane na 2016 rok wraz z podaniem źródła finasowania remontów; 

 w styczniu otrzymałem odpowiedź na interpelację dotyczącą utworzenia stanowiska 

zastępcy dyrektora do spraw ekonomiczno-technicznych, która brzmiała: „stanowisko 

zastępcy dyrektora ds. ekonomiczno-technicznych będzie stanowiskiem obsadzanym 

alternatywnie w przypadku, gdy dyrektorem naczelnym będzie lekarz. W takim 

przypadku nie będzie obsadzone stanowisko zastępcy dyrektora do spraw lecznictwa. Tak 

więc w ogólnym rozrachunku będzie 2 dyrektorów.” 

Proszę o informację Pana Starostę i dyrektora szpitala, dlaczego od wczoraj w szpitalu 

została zatrudniona na stanowisko zastępcy dyrektora ds. ekonomiczno-technicznych 

osoba, która uczestniczyła w przeprowadzaniu audytu. Czy audyt może wykazał, że 

sytuacja finansowa szpitala jest bardzo dobra i należy zatrudnić kolejnego dyrektora. Czy 

w związku z odpowiedzią na moją interpelację należy rozumieć, że stanowisko dyrektora 

ds. lecznictwa zostanie wkrótce zwolnione. Proszę o wyjaśnienie, dlaczego odpowiedzi na 

interpretację pozostają fikcją w stosunku do rzeczywistości; 

 proszę o informację, na jakim etapie jest wybór dyrektora szpitala. Czy dyrektorem 

szpitala został obecnie pełniący obowiązki Marek Walewski, który podejmuje decyzję  

o zatrudnianiu zastępców, pomimo, że trwa postępowanie konkursowe na stanowisko 

dyrektora. Czy postępowanie konkursowe świadomie prowadzone jest przez Komisję 

konkursową z naruszeniem przepisów ustawy o działalności leczniczej w zakresie 

terminów proceduralnych konkursu;  
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 proszę o informację, dlaczego karetka, która została zakupiona m.in. z dofinansowania 

gmin powiatu zawierciańskiego przez okres półtora miesiąca była wyłączona  

z eksploatowana przez szpital. Czy to prawda, że uległa wypadkowi w pierwszych dniach 

po przekazaniu do szpitala, i czy prawda, że kierowca, który spowodował wypadek 

karetką, nie miał ze szpitalem podpisanej umowy. Czy to prawda, że bez przygotowania 

do eksploatacji w porze zimowej karetka została uruchomiona na osobiste polecenie 

zastępcy dyrektora ds. lecznictwa Pana Sławomira Milki. Czy to prawda, że karetka 

szpitalna świadczy usługi dla ZLA, a szpital wynajmuje zewnętrzne firmy transportowe 

bez przetargu; 

 w związku z informacją prasową o wyroku dla Wicestarosty Konrada Knopa proszę  

o informację, czy Wicestarosta przedłożył Panu Staroście stosowne zaświadczenie z sądu 

oraz wyrok sądu w tej sprawie. Czy z sądu wpłynęło pismo do Starostwa, informujące  

o wydanym wyroku dla Wicestarosty Konrada Knopa. Jeżeli tak, to dlaczego Starosta 

zataił tę informację i nie podjął kroków, które są jego obowiązkiem. Czy może informację 

z sądu otrzymał poprzedni pracodawca Pana Konrada Knopa. Proszę o pełną informację 

(łącznie z wysłaniem pisma z zapytaniem do poprzedniego pracodawcy); 

 następna interpelacja kierowana jest do Pana Przewodniczącego Rady, który kieruje pracą 

Rady Powiatu. Proszę o wyjaśnienie dlaczego Komisja Rewizyjna, której jestem 

członkiem, realizując plan swojej pracy wraz z zespołami kontrolnymi, pierwotnie 

wskazała mnie do pracy, a następnie wykluczyła moją osobę podczas mojej nieobecności 

na ostatnim posiedzeniu Komisji Rewizyjnej z uczestnictwa w zespole kontrolnym w 

Szpitalu Powiatowym w Zawierciu w miesiącu lutym br. Nadmienię tylko, że pierwotnie 

zespół kontrolny zajmować się miał głównie bieżącą działalnością szpitala – jak wiadomo 

ciągle szeroko zajmującą moje zapytania w interpelacjach. Czyżby moja obecność  

w zespole kontrolnym w szpitalu miała być niewygodna. Czyżby Zarząd wraz z radnymi 

koalicyjnymi Rady Powiatu po zapoznaniu się z zakresem kontroli przygotowanej przez 

zespół i szczegółowymi pytaniami, chciał coś ukryć przed naszą wnikliwą analizą. 

Zauważyć należy, że do wspomnianego zespołu  kontrolnego dołączył obecnie 

współpracujący ze szpitalem na podstawie umowy cywilnoprawnej członek Komisji 

Rewizyjnej radny Zbigniew Rok, co mogło by się wydawać dość niezręczne. Proszę  

o wyjaśnienie zaistniałej sytuacji.    

 

Paweł Sokół  (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja mam wniosek do Powiatowego Zarządu Dróg. Otóż istnieje na terenie powiatu 

zawierciańskiego taki zły punkt, jeżeli chodzi o wypadki drogowe. Znajduje się on  

w Koryczanach.  Jest tam bardzo źle wyprofilowana droga powiatowa, na której co roku jest 

przynajmniej kilka wypadków. W tym roku do tej pory były już cztery. Są to wypadki bardzo 

poważne z obrażeniami ciała i należałoby zaradzić temu w jakiś sposób. Sposoby są dwa. 

Jeden to odpowiednie wyprofilowanie tej drogi, aby nie było takiego wynoszącego zakrętu, 

który powoduje te kolizje lub – na najbliższy czas –  zabezpieczenie poprzez dobre 

oznakowanie tej drogi w formie znaków „Uwaga śliska jezdnia”, „niebezpieczne zakręty”, 

„ograniczenie prędkości do 40 km/godz.” i wyraźnym znakiem „wypadki drogowe”. 

Zamontowanie barier ochronnych powodowałoby też zmniejszenie tragizmu takich kolizji, 

ponieważ  uniemożliwiłoby spadek samochodów z nasypu w dół. Bardzo bym prosił, aby ten 

problem został rozwiązany, ponieważ – dzięki Bogu –  nie było tam śmiertelnego wypadku, 

ale wiadomo, że wypadki były bardzo groźne i w każdym razie zawsze takie zagrożenie  

może istnieć. Proszę o rozwiązanie tego problemu”. 
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Róża Kończyk (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja mam nietypową interpelację. Mamy ujęty w porządku obrad obecnej sesji  projekt 

uchwały  w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia oraz 

Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2016 – 2020. (Przewodniczący Rady Powiatu 

Jarosław Kleszczewski poprosił, aby pytania odnośnie projektów uchwał były zadawane  

w odpowiednim punkcie porządku obrad). Moje dwa pytania nie dotyczą stricte tej uchwały. 

Czy zanotowano wzrost ofert pracy najemnej (chodzi mi wiadomo o jaki rodzaj pracy) oraz 

czy jest wzrost lub spadek rozwoju działalności gospodarczej. Czy urząd pracy przeprowadził 

sondaże o faktycznej stopie bezrobocia w poszczególnych gminach naszego powiatu lub jest  

w posiadaniu takich danych z innych źródeł”. 

 

Zbigniew Rok (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

 „ja mam cztery pytania. Pierwsze kieruję do dyrektora szpitala. Panie dyrektorze, po serii 

anonimów życzliwych szpitalowi ludzi –  co niektórych ambitnych radnych –  wszczęto 

kontrole w sprawie prawidłowości  realizowanych  założeń programu norweskiego. 

Chodzi o wykonywanie badań gastroskopii i kolonoskopii. Chciałem zapytać czy ta 

kontrola się zakończyła czy nie, na jakim jest etapie, czy potwierdziła stawiane  

w anonimach zarzuty, takie jak przepisywanie z prywatnej przychodni, której jestem 

właścicielem, wyników badań i pobieranie za te badania pieniędzy. Wiem, że  

z Ministerstwa wydzwaniano do pacjentów i pytano o takie rzeczy. Kwestionowano też  

w anonimach fachowość anestezjologów zatrudnianych  w szpitalu, że niewłaściwie 

znieczulają i także chciałem w tej sprawie kilka słów wyjaśnień; 

 z tego co wiem (też po anonimach) w szpitalu odbyła się kontrola NFZ w zakresie nocnej  

i świątecznej opieki zdrowotnej. Zarzucano tam niewłaściwa ilość lekarzy dyżurujących. 

Pamiętam, że przepis mówił, że ma być jeden lekarz na 50.000 mieszkańców. W powiecie 

jest 125.000 mieszkańców, więc powinno być trzech lekarzy, a NFZ wymaga, żeby było 

czterech. Skąd to wszystko wynika;  

 kolejne pytanie kieruję do Członka Zarządu Cezarego Barczyka. Chciałem zapytać jak 

skończyła się sprawa projektu, o który pytałem już wcześniej. Chodzi o projekt pn. 

„Infrastruktura  informacji przestrzennej powiatu zawierciańskiego jako narzędzie 

wzrostu efektywności funkcjonowania samorządu powiatowego”. Pytałem już o to na 

sesji marcowej w 2015 roku i uzyskałem od Pana odpowiedź, że na dzień dzisiejszy nie 

ma ostatecznej decyzji  w tej sprawie. Później razem z Włodzimierzem Styczyńskim  

zapytaliśmy o to w Urzędzie Marszałkowskim. Urząd Marszałkowski odpowiedział, że na 

beneficjenta nałożono korektę finansową w wysokości 25% czyli to stanowi kwotę około 

444.000 zł. Urząd Marszałkowski ponadto dodał, że beneficjent podpisał zmienioną  

i uzupełnioną informację pokontrolną, nie wnosząc żadnych zastrzeżeń. Pytanie jest takie. 

Kto podpisał tę informację pokontrolną nie wnosząc zastrzeżeń, tym samym uznając 

zastrzeżenia kontrolujących. Czy te pieniądze zostały w całości zwrócone, a jeżeli tak, to 

czy wobec któregoś z urzędników zostały wyciągnięte konsekwencje w tej sprawie; 

 kolejne pytanie dotyczy tego, o co już pytałem.  Chodzi o okna wymienione podczas 

termomodernizacji  szpitala. Zapewniał Pan, że 90 okien wymienionych w ciągu ostatnich 

3 – 4 lat nie zostanie wymienionych. Teraz pracuję w szpitalu – jak radny Rafał Krupa 

zauważył – i gołym okiem widać, że wszystkie okna zostały wymienione. Odpowiedział 

mi Pan wtedy na interpelację, że okna z demontażu należy zagospodarować, więc 

chciałem zapytać jak zostały zagospodarowane nowe zdemontowane grzejniki i okna, co 

się z nimi stało; 
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 mam jeszcze jedno pytanie, które bardziej skierowane jest do Pani Sekretarz i Pani 

Skarbnik. Ja to pismo przekażę, dotarło do mnie takie pismo od byłej księgowej Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu, które opisuje różne działania byłej Pani dyrektor, wskazując 

na to, że prowadziła – tak się wyrażę – kreatywną księgowość. Chciałbym zapytać  

o wyjaśnienia, jakie złożyła Pani dyrektor  na to pismo . Pismo było skierowane do Pani 

Skarbnik, natomiast odpowiadała Pani sekretarz Agata Jarza-Korpyś. Chciałbym  te 

wyjaśnienia.  Było to w lipcu 2014 roku,  ja to pismo dostarczę; 

 może jeszcze tytułem wykluczenia Rafała Krupy z zespołu kontrolnego Komisji 

Rewizyjnej. Nie było mnie na tej Komisji, też się dowiedziałem, że został Pan 

wykluczony. Ja mam pytanie. Czy Pan zna Statut Powiatu Zawierciańskiego (Rafał 

Krupa stwierdził, że zna doskonale). Wobec tego wie Pan, co mówi § 35 ust. 2 i pasuje 

do Pana. Członek Komisji może być również wyłączony z udziału w kontroli,  jeżeli 

zachodzą okoliczności mogące wywołać wątpliwości co do jego bezstronności. Myślę, że 

Pana bezstronność jest wątpliwa w przypadku, kiedy Pan przez cztery lata – powiedzmy –  

zarządzał. Nie wchodźmy w polemikę, bo będzie punkt dotyczący wyjaśnień. Ja uważam, 

że to jest sprawa interpelacji”. 

 

 

Ad.6.) 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVII / 160 / 16   

w sprawie przyjęcia sprawozdania Starosty Zawierciańskiego z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku w 2015 roku (załącznik nr 1 do protokołu), w wyniku 

przeprowadzonego głosowania został przyjęty  jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”.    

 

 

Ad.7.)  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVII / 161 / 16  

w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji 

Lokalnego Rynku Pracy na lata 2016 – 2020”, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji 

Rozwoju i Promocji Powiatu,  został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli 

przy 23 głosach „za”.    

  

 

Ad.8.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVII / 162 / 16  

w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Zawierciańskiego na lata 

2016-2019” wraz z „Prognozą oddziaływania na środowisko Programu Ochrony Środowiska 

dla Powiatu Zawierciańskiego na lata 2016-2019”, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji 

Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska,  został poddany pod głosowanie i przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 23 głosach „za”.    

 

 

Ad.9.)   
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej Róża Kończyk 

poinformowała, że Komisja na swoim ostatnim posiedzeniu wydała pozytywną opinię do 

omawianego w tym punkcie porządku obrad projektu uchwały.   
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Paweł Sokół (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Chciałbym zabrać głos w tej sprawie. Otóż te działki, które na dzień dzisiejszy są 

przeznaczone do sprzedaży, stanowią integralną część kompleksu rolnego w ilości 26 ha  

(z niewielkim przecinkiem), który został przekazany w trwały zarząd Zespołowi Szkół 

Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego w Żarnowcu. Te działki, które są w kompleksie, 

o których mowa w tej uchwale, są pod względem klasy bonitacyjnej najlepszymi działkami  

w tym kompleksie. Jakże można pozbywać się tak dobrych gruntów,  jakże można odbierać 

szkole najlepsze grunty. Do tego dopuścić w żaden sposób nie można. Gdzie, jak nie na 

najlepszych gruntach, mają się kształcić przyszli adepci rolnictwa. Owszem, w projekcie, 

który został zdjęty, chce się przekazać grunty, które są klasą VI, że tak powiem, że można na 

rowerze między zbożem jeździć. Czyż na takich gruntach ma się uczyć młodzież?  To nie 

ważne, kto będzie organem prowadzącym tej szkoły. Ta szkoła ma kształcić. Ta szkoła ma 

kształcić młodzież, a nie sprzedawać. Ile powiat zarobi –  ja się pytam –  ze sprzedaży tych 

gruntów,  jaką sytuację budżetową uzdrowią te pieniądze wpływające  z tych 6 ha. To jest 

istota sprawy, a mogę gwarantować,  jakie korzyści przyniosą te grunty  szkoląc młodzież  

w ilości setek, tysięcy uczniów na przyszłość. Chciałbym, żeby tak było. Tu jest podstawowa 

rzecz, nie wolno odbierać, bo to jest ograbianie tej szkoły.  

Ja znam problem,  jak sytuacja wyglądała z pozyskiwaniem tych gruntów. Znam to od 

samego początku, bo byłem tym zainteresowany. Żeby ta szkoła mogła funkcjonować, to już  

w 1981 roku, jeszcze za czasów pierwszej „Solidarności”, była decyzja Wojewody 

Katowickiego o powołaniu tej szkoły rolniczej. Nie udało się, bo był stan wojenny. Później po 

uzyskaniu suwerenności ta szkoła powstała. Zaangażowanych było masę osób, począwszy od 

ministrów,  posłów, senatorów, wojewodów, marszałków, dyrektorów szkoły. Żeby ta szkoła 

mogła funkcjonować, musiała mieć odpowiednie zaplecze. Różnie było z gruntami, które  

posiadała ta szkoła w zarządzie, była właścicielami itd. Nie o to chodzi, bo nie chodzi o to, 

jak to było, bo ja też te sprawy znam i jeżeli będzie potrzeba, to wyjaśnię, ale chodzi o to, 

żeby tych gruntów nie sprzedawać, bo ich nie można sprzedać. W momencie likwidacji 

stadniny koni w Trzebienicach, której częścią było gospodarstwo Udórz, na te grunty miało 

mnóstwo różnych osób, że tak powiem, chrapkę. Zostały przy szkole i to bardzo dobrze, że 

zostały przy szkole, bo tak to by uszczęśliwiły jedną czy dwie osoby, natomiast tak to służą 

dzieciom naszego powiatu. Dzięki zabiegom –  jak powtarzam – wówczas  Agencja 

Własności Rolnej Skarbu Państwa przekazała te grunty w trwałe użytkowanie szkoły. Później 

decyzją Wojewody nastąpiła powiatyzacja, ale również z ewidentnym przeznaczeniem na 

działalność dydaktyczną, bo jaką działalność statutową może na gruntach rolnych prowadzić 

powiat,  jak nie inwestycyjną bądź tylko dydaktyczną . I tu jest jasna sprawa, że cały czas są 

te grunty we władaniu powiatu dzięki temu, że są bazą dydaktyczną nauki zawodu. W 

przeciwnym razie powiat by ich nigdy nie miał. Tylko ten element doprowadził do tego, że te 

grunty są w jego własności. 13 maja 2008 roku powiat przekazał w trwały zarząd również te 

grunty. Zabiegał o to obecny Starosta, a ówczesny Dyrektor Krzysztof Wrona. Drogi 

Krzyśku, czyżby punkt widzenia zależał od miejsca siedzenia. Chyba tak nie jest, bo 

pamiętam Cię jako dobrego Dyrektora. I moim wnioskiem formalnym jest, aby tak jak 

poprzednie dwie uchwały, bardzo proszę o zdjęcie z dzisiejszego posiedzenia sesji 

głosowania nad tą uchwałą”.    

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Padł wniosek formalny, więc przegłosujemy go. Mamy jeszcze jednego radnego, który 

chciałby zabrać głos w dyskusji. Jeżeli na ten sam temat, to proszę bardzo”. 
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Tadeusz Czop (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Popieram wniosek kolegi z uwagi na to, że dzisiaj przed sesją zapytałem się 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa,  Leśnictwa i Ochrony Środowiska,  dlaczego temat tej 

uchwały nie był tematem naszej Komisji.  Uważam, że to kuriozalna jest sprawa, że mamy 

podjąć uchwałę, która nie była omawiana na naszej Komisji.  Przecież ja jestem członkiem 

Komisji Rolnictwa, taki małorolny rolnik, nawet mnie to bardzo interesuje, w związku  

z czym popieram wniosek kolegi, że ten temat najpierw powinien być omawiany na Komisji 

Rolnictwa, a potem ewentualnie powinna być podjęta uchwała”. 

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Toteż mogę zrozumieć, dlaczego nie otrzymałem odpowiedzi na piśmie na jedną  

z interpelacji, którą złożyłem jeszcze w grudniu w tej sprawie. Absolutnie takiego pola się nie 

sprzedaje, a widzę, że się spieszymy, chyba żeby zdążyć przed wprowadzeniem ustawy  

o ustroju rolnym,  która będzie blokować sprzedaż takich nieruchomości, która chyba od maja 

wchodzi. I pytanie od razu też mam, bo widzę, że jest wygaszenie trwałego zarządu na rzecz 

20 ha. Czy przypadkiem Zarząd nie ma pomysłu na sprzedaż tego.  Ja wiem, że tam w Udorzu 

jest cena nieruchomości gruntowej od 60.000 do 80.000 zł za hektar, bo to jest złota ziemia. 

Trzeba by się zastanowić, szanowny Zarządzie i Rado, nad czym głosujemy. Jestem 

absolutnie przeciwny”.  

 

Zbigniew Rok (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja chciałem zapytać w takim razie, po co to sprzedawać, ile z tego będzie pieniędzy i w jaki 

sposób to wspomoże powiat. Może nam to wyjaśni Pan Starosta”. 

 

Starosta Krzysztof Wrona (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Problem ten już był ujęty w planach budżetowych w momencie przyjmowania uchwały 

budżetowej na ten rok, w której również ta nieruchomość została wykazana. Natomiast 

wracając do tego, że już dyskutowaliśmy na ten temat o jedną kadencję wstecz, bo również  

ówczesny Zarząd sprzedał pewną nieruchomość w Żarnowcu, która być może budziła wtedy 

wątpliwości.  

Wracając do nieruchomości, o której mowa, to rozmawiając w ostatnim czasie  

w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi powiedziałem, że jesteśmy w stanie przekazać  

20 ha w Żarnowcu.  Pozostałość stanowi zabezpieczenie budżetowe powiatu. Dzisiaj mówimy 

tylko o 6 ha. Pozostałe hektary będą wydzierżawiane szkole. Ustrój rolny i prawo rolne, które 

ma zacząć obowiązywać od 1 maja, istotnie ogranicza ruch w nieruchomościach, zarówno  

w sektorze publicznym, jak i w sektorze prywatnym. Myślę, że dobrodziejstwa tejże ustawy  

o obrocie rolnym będą bardzo widoczne i skuteczne. Także sądzę, że na dzień dzisiejszy 

mówiąc również o cenach, co też jest istotne, to ten akurat kawałek, o którym mówimy, jest  

w najgorszym kompleksie gleb, ponieważ jest on najbardziej zawilgocony i często zalewany  

wodami spływowymi w przypadku powodzi, ponieważ właśnie na tym terenie kończy się 

spływ wód z rejonu Poręby i kilkakrotnie miałem za czasów swojego dyrektorowania właśnie 

bardzo mocno zatopione te dwa kawałki. Nie stanowi to na ten moment uszczerbku  

w procesie kształcenia. Natomiast ten obszar, który jest po drugiej stronie, jest istotną rezerwą  

i będzie w tej chwili w dyspozycji szkoły jako dzierżawa. Natomiast jasno stwierdzam, że 

spowiatyzowanie  majątkowej wartości wszystkich nieruchomości w Zespole Szkół było 

podjęte nie w tej kadencji. W poprzednich kadencjach była możliwość sprzedaży, są 
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określone kredyty do spłaty z tamtych lat. Jak Państwo sobie wyobrażają spłatę tych 

kredytów, czy przez sprzedaż tamtego budynku”.  

 

Członek Zarządu Powiatu Cezary Barczyk złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji.   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Wcześniej musimy przegłosować  wniosek formalny radnego Pawła Sokoła o zdjęcie 

omawianego projektu uchwały z porządku obrad, który był najdalej idącym wnioskiem i jako 

pierwszy został zgłoszony. W tej kolejności poddam wnioski pod głosowanie”. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania powyższy wniosek został odrzucony przy  

7 głosach „za”, 13 głosach „przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się”.  

 

Rafał Krupa zwrócił uwagę, że w tym samym czasie poprosił o zabranie głosu. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Myślę, że dopóki nie przegłosowaliśmy drugiego wniosku formalnego, to bardzo proszę, 

aczkolwiek radny Rafał Krupa zabierał już głos w tej sprawie”.  

 

Rafał Krupa (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Starosto, mówimy o spłacie kredytu z poprzedniej kadencji. Proszę sobie zobaczyć  

w poprzedniej kadencji, jakie było zadłużenie. Ja bym się skupił przede wszystkim na 

dyscyplinowaniu wydatków, a przede wszystkim na dyscyplinowaniu jednostek  (mówię tutaj 

o szpitalu). Możemy sprzedać wszystkie grunty i nieruchomości, ale wystarczy kilka 

zaniedbań, takich jak w tej chwili Zarząd Panu proponuje z większością koalicyjna w zakresie  

zarzadzania szpitalem i w ciągu chwili, w ciągu miesiąca takie pieniądze tracimy. Ja bym 

nalegał, żeby Pan Starosta zajął się bardziej dyscypliną bieżących wydatków, między innymi 

z zakresie funkcjonowania tylko szpitala, to nie będziemy musieli sprzedawać, tylko 

będziemy mogli kupować dodatkowe nieruchomości, a na sprzedaż nieruchomości zawsze 

mamy czas”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Muszę przegłosować kolejny wniosek. (Paweł Sokół  zwrócił uwagę, że w tym samym 

czasie, co Rafał Krupa, zgłosił się do zabrania głosu). Nie w tym samym czasie. Panowie, 

bądźmy poważni, kolega rzeczywiście się zgłaszał. (Paweł Sokół stwierdził, że też się 

zgłaszał). Mamy wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. Panowie, bądźmy poważni  

i taktujmy się wszyscy poważnie. Pana wniosek został przegłosowany, myślę,  że w tym 

momencie przegłosujemy wniosek o zamknięcie dyskusji. Padły wnioski formalne i należy 

przegłosować je w takiej kolejności, w jakiej padały”. 

 

Wniosek formalny dotyczący zamknięcia dyskusji, zgłoszony przez Cezarego Barczyka,  

w wyniku przeprowadzonego głosowania został przyjęty przy 12 głosach „za”, 7 głosach 

„przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”.    
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Po zamknięciu dyskusji projekt uchwały Nr XVII / 163 / 16 w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości niezabudowanej wchodzącego w skład powiatowego zasobu 

nieruchomości został poddany pod głosowanie i przyjęty przy 11 głosach „za”,  7 głosach 

„przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących się”.    

 

 

Ad.10.)   
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVII / 164 / 16 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej  wchodzącego w skład 

powiatowego zasobu nieruchomości, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu  

i Infrastruktury Technicznej, w wyniku przeprowadzonego glosowania został przyjęty przy 

17 głosach „za” i 4 głosach „wstrzymujących się”.    

 

 

Ad.11.)   
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVII / 165 / 16 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej  wchodzącego w skład 

powiatowego zasobu nieruchomości (dot. Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej „Tęcza”  

w Zawierciu), po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej, 

w wyniku przeprowadzonego glosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

22 głosach „za”.  

 

 

Ad.12.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVII / 166 / 16  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej  wchodzącego w skład 

powiatowego zasobu nieruchomości (dot. Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej „Familia”  

w Zawierciu), po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej, 

w wyniku przeprowadzonego glosowania został przyjęty jednogłośnie, czyli przy  

22 głosach „za”.  

 

 

Ad.13.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVII / 167 / 16 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej  wchodzącego w skład 

powiatowego zasobu nieruchomości (dot. Centrum Administracyjnego Placówek Opiekuńczo 

– Wychowawczych  w Zawierciu), po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu  

i Infrastruktury Technicznej, w wyniku przeprowadzonego glosowania został przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.  

 

 

Ad.14.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVII / 168 / 16  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej  wchodzącego w skład 

powiatowego zasobu nieruchomości (dot. Centrum Administracyjnego Placówek Opiekuńczo 
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– Wychowawczych  w Zawierciu), po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu  

i Infrastruktury Technicznej, w wyniku przeprowadzonego glosowania został przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.  

 

 

Ad.15.)   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Rada Powiatu Zawierciańskiego Uchwałą Nr VII / 60 / 15 z dnia 26 marca 2015 roku 

wyraziła negatywne stanowisko w stosunku do decyzji Zarządu Województwa Śląskiego  

o rezygnacji w ostatecznym projekcie Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Śląskiego na lata 2014 – 2020 ze wsparcia funduszami unijnymi budowy dróg powiatowych.  

Inicjatywa w zakresie renegocjacji zapisów programu  i wprowadzenie   zmian 

dopuszczających możliwość finansowanie przebudowy i modernizacji dróg powiatowych 

wydaje się być godna poparcia, gdyż  jest to szansa na dalszą poprawę stanu dróg na terenie 

powiatu.   Biorąc pod uwagę stan finansów powiatu brak możliwości pozyskania środków 

zewnętrznych na ten cel znacznie ograniczy inwestycje drogowe. Stąd inicjatywa mająca na 

celu zmianę zasad wydatkowania środków w ww. zakresie wydaje się być uzasadniona”. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVII / 169 / 16 

w sprawie  poparcia postulatu ponownego przeanalizowania zapisów Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2014 – 2020 dotyczących możliwości alokacji 

środków na finansowanie powiatowych inwestycji drogowych, po uzyskaniu pozytywnej 

opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej, został poddany pod głosowanie i 

przyjęty jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”. 

 

 

Ad.16.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVII / 170 / 16  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2016 – 2025 wraz z 

autopoprawką Zarządu Powiatu,  po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu  

i Infrastruktury Technicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli 

przy 21 głosach „za”. 

 

 

Ad.17.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVII / 171 / 16 

w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2016 rok,  po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji 

Budżetu i Infrastruktury Technicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 21 głosach „za”. 

 

Wobec braku sprzeciwu ze strony radnych Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław 

Kleszczewski ogłosił  przerwę w obradach. Początek przerwy – godz. 11.45. 

 

 

 



  

 

18 

 

Ad.18.)   

 

O wznowieniu obrad o godz. 12.00  Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski 

przystąpił do realizacji kolejnych punktów porządku posiedzenia. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski poinformował, że zgodnie z § 29  

ust. 5 Statutu Powiatu uchwały dotyczące  spraw osobowych nie wymagają opinii Komisji  

merytorycznych. 

 

Tadeusz Czop (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„W zasadzie dwa kolejne projekty uchwał dotyczą już poruszanego na początku naszej sesji 

tematu Pana Konrada Knopa. W związku z tym uważam, że podejmowanie w dniu 

dzisiejszym uchwały, żeby Konrad Knop był Przewodniczącym Rady Społecznej  ZLA czy 

członkiem Rady Społecznej szpitala nie powinno się odbyć. Teraz jest wątpliwa jego 

przynależność w tych gremiach. Panie Starosto, ja bym tak powiedział po męsku, niech się 

Pan nie boi wystąpić do Sądu Okręgowego w Częstochowie o odpis wyroku Pana Konrada 

Knopa, żeby się nie ciągnęło. Pan Konrad Knop nie powinien –  według mnie –  być w tych 

dzisiejszych propozycjach. Panie Przewodniczący, widzę, że Pan już broni kolegę 

partyjnego”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Jeżeli ma Pan jakieś konkretne dowody czy pytania w tej kwestii, to bardzo proszę. Nie 

może Pan wyręczać innych instytucji i sądów, bo Pan już wyrokuje. Chyba, że ma Pan jakieś 

fakty, to bardzo proszę”. 

 

Tadeusz Czop (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Ja nie wyrokuję, tylko proszę Pana Starostę. zwracam się do Pana Starosty, żeby wystąpił do 

Sądu Okręgowego”.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Jesteśmy w punkcie 18. Czy Pan przeczytał sobie treść tego punktu, który brzmi: 

„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego Rady Społecznej”. 

Nie jest to mówienie o tym, co ma robić Pan Starosta Był punkt dotyczący składania 

interpelacji, będą wolne wnioski i proszę wtedy zgłaszać swoje uwagi, jeśli zna Pan fakty lub 

jeśli ma Pan uwagi. Proszę nie pouczać, co ma robić Starosta, bo to nie jest Pana 

kompetencja”. 

 

Tadeusz Czop (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Mój wniosek jest taki, żeby w jednej i drugiej uchwale Pan Konrad Knop nie był na liście  

i koniec. Taki apel do wszystkich radnych, żeby głosować te uchwały bez Konrada Knopa”.   
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Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

  

„Jeżeli się okaże, że ta osoba nie może być członkiem Rad Społecznych, zostanie z mocy 

prawa z tego wyłączona. Uważam, że na dzień dzisiejszy ja –  jako Przewodniczący –  

żadnymi dokumentami w tej sprawie nie dysponuję, w związku z czym zagłosujemy, chyba 

że ktoś z Państwa posiada dokumenty, które to jednoznacznie stwierdzają. Czy Pan takie 

dokumenty posiada, Panie radny, bo ja nie mam i nie wpłynęły do Biura Rady. Jeżeli Pan ma, 

to bardzo proszę, spytamy i Pan Starosta odpowie na to pytanie . My zawsze możemy 

uchwały zmieniać, składy osobowe możemy zmieniać i odwołać osobę, jeżeli te rzeczy się 

potwierdzą. Nie jest to rzecz stała i na zawsze. To Rada decyduje. Jeżeli będą dostateczne 

dokumenty, wówczas odwołamy i to jest moje stanowisko. Proszę jeszcze o stanowisko  

wnioskodawcy Marię Milejską, bo odpowiada za tę działkę i zaproponowała w tym kształcie 

projekt uchwały”.   

 

Członek Zarządu Powiatu Maria Milejska (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Proszę o przegłosowanie tych dwóch uchwał dotyczących powołania Rad Społecznych. Jest 

to koniecznością, bo paraliżujemy pracę zakładów opieki zdrowotnej. W razie potrzeby zaraz 

na sesji wprowadzimy zmianę do uchwały i zmienimy skład osobowy, nie ma z tym żadnego 

problemu. Jest to niezbędna sprawa. W zasadzie poprzednia kadencja rad społecznych 

skończyła się w listopadzie ubiegłego roku. Czekałam tyle czasu, bo gminy podejmowały 

uchwały. Uprzejme proszę, żebyście Państwo przegłosowali uchwały w przedstawionym 

brzmieniu. Z chwila, kiedy taki dokument wpłynie, od razu dokonamy zmian w składach 

osobowych rad społecznych”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Dziękuję za wyjaśnienia. Niezależnie od  tego rada będzie pracować. Organ ten podejmuje 

uchwały większością głosów i czy jeden członek będzie obecny czy nie będzie, jest nie 

istotne. Natomiast nie możemy paraliżować dalszych prac rozwojowych szpitala, zwłaszcza, 

że wiemy, że mamy  do uruchomienia jest oddział kardiologiczny. Uważam, że należałoby te 

uchwały przegłosować. Oczywiście radni mają prawo wypowiedzieć się w tej sprawie”.   

 

Paweł Sokół (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Sprawa jest taka, że nie chodzi o zwykłego członka rady, tylko o Przewodniczącego. To 

zmienia postać rzeczy, bo gdyby to by zwykły członek rady, to moglibyśmy czekać,  

a Przewodniczący Rady prowadzi obrady. Jeżeli jest sytuacja, że są co do tego wątpliwości, to  

uważam, że nie jest to zasadne”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„W każdej Radzie jest Wiceprzewodniczący. Jeśli taki dokument jest, to osoba ta – moim 

zdaniem – zostanie niezwłocznie zawieszona przez Starostę i obrady zwoła 

Wiceprzewodniczący, który będzie je prowadził. Proszę państwa, to jest ciało wieloosobowe, 

ma przedstawicieli wszystkich gmin  i czy ta osoba będzie uczestniczyć czy nie będzie, nie 

ma istotnego znaczenia dla pracy Rady Społecznej. Natomiast te organy muszą zostać 
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powołane, ponieważ są potrzebne opinie na temat bieżącej działalności zarówno szpitala, jak  

i ZLA . Nie możemy przez taką rzecz, czyli przez jedną osobę, paraliżować pracy Rad 

Społecznych, które mają zaopiniować pewne sprawy, bo my nie możemy dalej procedować 

nad wnioskami. Natomiast jeśli wystąpią pewne okoliczności, to ja uważam, że Starosta 

niezwłocznie taką osobę zawiesi, a my na następnej sesji wykluczymy ją ze składu Rady, jeśli 

rzecz będzie pewna i myślę, że tutaj nikt co do tego nie ma najmniejszych wątpliwości. 

Maria Milejska wnosiła o podjęcie uchwały ze względu na dobro szpitala. Jeżeli Pan 

Starosta uzyska takie jakie informacje, to na pewno podejmie decyzję o zawieszeniu takiej 

osoby, a wiec wręcz nie będzie brała udziału w obrad Rad Społecznych”. 

 

Paweł Sokół (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Panie Przewodniczący, to że te Rady musza powstać, to jest rzecz niekwestionowana, ale  

w Radzie Konrad Knop nie musi być”.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu):   

 

„Przygotowany projekt uchwały nie był procedowany przez Komisję, bo zgodnie ze Statutem 

Powiatu nie ma takiej potrzeby i dyskutujemy nad nim na dzisiejszej sesji. Ja przyjmuję 

wyjaśnienia Marii Milejskiej. Czy ktoś chciałby w tej sprawie się jeszcze wypowiedzieć. 

Jeśli nie, to zamykam dyskusję”.   

 

Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVII / 172 / 16 

w sprawie   ustalenia składu osobowego Rady Społecznej przy Zakładzie Lecznictwa 

Ambulatoryjnego w Zawierciu  został poddany pod głosowanie i przyjęty przy 15 głosach 

„za”, 4 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się”.  

 

  

Ad.19.)   

 

Beata Chawuła stwierdziła, że sytuacja jest analogiczna jak w przypadku poprzedniej 

uchwały, więc zadawanie pytań mija się  z celem.   

 

Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVII / 173 / 16 

w sprawie  ustalenia składu osobowego Rady Społecznej przy Szpitalu Powiatowym  

w Zawierciu został poddany pod głosowanie i przyjęty przy 15 głosach „za”, 4 głosach 

„przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się”.  

 

 

Ad.20.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XVII / 174 / 16  

w sprawie   zamiaru przeniesienia kształcenia zawodowego z Technikum w Zespole Szkół 

Rolnicze Centrum Kształcenia Ustawicznego w Żarnowcu, po uzyskaniu pozytywnej opinii 

Komisji Edukacji, został poddany pod głosowanie i przyjęty przy 18 głosach „za”  

i 2 głosach „wstrzymujących się”.  
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Ad.21.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych Rada Powiatu jednogłośnie, czyli przy  

20 głosach „za” przyjęła sprawozdania o darowiznach oraz sprzęcie i aparaturze medycznej, 

otrzymanych i zakupionych w 2015 roku przez Szpital Powiatowy w Zawierciu (załącznik  

nr 2 do protokołu) oraz Zakład Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu (załącznik nr 3 do 

protokołu). 

 

Powyższe informacje są składane podmiotowi tworzącemu po zakończeniu roku 

kalendarzowego na podstawie § 9 Uchwały Nr XLIX / 606 / 14 Rady Powiatu 

Zawierciańskiego z dnia 24 kwietnia 2014 roku w sprawie określenia zasad dokonywania 

zakupu oraz przyjmowania darowizny aparatury i sprzętu medycznego przez  samodzielne 

publiczne zakłady opieki zdrowotnej, dla których podmiotem tworzącym jest powiat 

zawierciański. 

  

 

Ad.22.)   

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski i przedstawił informację o pracy 

między sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

‒ w dniu 20.01.br. wpłynęło pismo Piotra Setmana w sprawie kryteriów przyznawania 

dofinasowania z PFRON, adresowane do Przewodniczącej Powiatowej Społecznej Rady 

do Spraw Osób Niepełnosprawnych w Zawierciu i przekazane do wiadomości 

Przewodniczącego Rady Powiatu. W dniu 23.02. br. została przekazana do wiadomości 

treść odpowiedzi udzielonej stronie; 

‒ w dniu 23 .01.br.  Szpital Powiatowy w Zawierciu  przekazał informacje dotyczące 

struktury należności, struktury zobowiązań oraz rachunku zysków i strat za miesiąc 

grudzień  2015 roku przy niezamkniętych księgach; 

‒ w dniu 3.02.br.  wpłynęło pismo Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach   

w sprawie oceny stanu zabezpieczenia przeciwpowodziowego powiatu w 2015 roku.  

W odpowiedzi przekazana została informacja, że w 2015 roku Rada Powiatu 

Zawierciańskiego nie podejmowała uchwały w sprawie oceny stanu zabezpieczenia 

przeciwpowodziowego na terenie powiatu na podstawie art. 12 pkt 9 b ustawy  

o samorządzie powiatowym; 

‒ w dniu  8.02.br.  wpłynęło sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 

na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

powiat zawierciańskich, przedłożone organowi stanowiącemu na podstawie art 30 a ust. 5 

Karty Nauczyciela; 

‒ w dniu  8.02. br. Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Zawierciu 

przekazała informacje o stanie bezpieczeństwa ochrony przeciwpożarowej oraz 

zagrożeniach pożarowych powiatu za 2015 rok. Zgodnie z planem pracy Rady Powiatu na 

rok 2016 informacja ta będzie przedmiotem obrad sesji w miesiącu maju; 

‒ w dniu 18.02. r. radny Zbigniew Rok złożył wniosek w sprawie w uczestnictwa radnego 

Rafała Krupy w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej. Wnioskodawca stwierdził, iż 

radny Rafał Krupa nie powinien być członkiem Komisji Rewizyjnej z uwagi na pełnioną 

przez niego w poprzedniej kadencji funkcję Starosty. Jednostki kontrolowane przez 

Komisje Rewizyjną, a podległe Staroście, były w ubiegłych latach zarządzane przez niego 

i uczestnicząc w kontrolach kontroluje niejako swoje poczynania w poprzedniej kadencji. 

Ponadto do wnioskodawcy dotarły informacje, iż istnieje duże prawdopodobieństwo 
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dostarczania niektórych dokumentów, nad którymi obraduje Komisja osobom 

postronnym. Nie może podać źródła tych informacji z uwagi na obawę tych osób przed 

ewentualnymi szykanami. Niektóre z tych spraw mogą dotyczyć działalności szpitala,  

a także sprawowania przez Zbigniewa Roka mandatu radnego i świadczonych usług 

medycznych dla szpitala w związku z zawarta umową. Wnioskodawca zaproponował 

powołanie Komisji Etyki, która to zajęła by stanowisko w powyższej sprawie. Wniosek 

przekazany został również do wiadomości Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej. Wniosek 

został przyjęty i przekazany do rozpatrzenia przez Komisję Rewizyjną na najbliższym 

posiedzeniu. Jeśli będzie taka wola,  to należy sprecyzować zarzuty i złożyć formalny 

wniosek o powołanie doraźnej Komisji Etyki. 

 

 

Ad.23.)   

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych, złożone w pkt 5 porządku obrad, udzielił 

Starosta Krzysztof Wrona i wyznaczone przez niego osoby.   

 

Interpelacje Rafała Krupy: 

 

Starosta Krzysztof Wrona (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„W związku z tym, że zostały dzisiaj skierowane zapytania związane z osobą Konrada 

Knopa, chcę przedstawić tok postępowania, jak również podjęte decyzje w sprawie.  

W związku z koniecznością wypełnienia określonej informacji wymaganej przez Agencję 

Bezpieczeństwa w stosunku do osób pełniących funkcje kierownicze w zarządach, obowiązek 

ten został nałożony na Konrada Knopa. W styczniu br. otrzymałem informacje od 

pełnomocnika ds.. Informacji Niejawnych Andrzeja Dyrdonia, że ta sprawa nie została 

uregulowana. Również Konrad Knop zwrócił się z pismem, że nie chce mieć dostępu do 

informacji niejawnych. Mając na względzie, że może rzeczywiście pojawić się kontrowersja 

wobec sprawy, wystąpiłem dnia 4 lutego br. z zapytaniem do Ministerstwa Sprawiedliwości 

Krajowego Rejestru Karnego punkt informacyjny w Sądzie Rejonowym w Częstochowie  

z zapytaniem o udzielenie informacji o osobie. W dniu 8 lutego  br. otrzymałem informację, 

którą cytuję: „Rodzaj danych, które mogą być  przedmiotem informacji o osobie, kartoteka 

karna –  zakres danych, które mają być przedmiotem  informacji o osobie, czy był karany –  

nie figuruje w kartotece karnej Krajowego Rejestru Karnego”. W podpisie Sąd Okręgowy  

w Częstochowie Pani Anna Nowicka. Ten dokument pokazuję, żeby była jasność  

w przedmiocie  sprawy. Nie mniej jednak chyba przed tym wydaniem „Dziennika 

Zachodniego” zadzwoniła do mnie pani, która tę sprawę opisuje, z zapytaniem czy osoba 

karana może pełnić funkcję Wicestarosty. Powiedziałem, że nie. Czy w związku z tym 

Konrad Knop może pełnić tę funkcję. Odpowiedziałem tej pani, że w świetle posiadanych 

przeze mnie informacji z dnia 8 lutego br. otrzymanych z tego rejestru oświadczam, że tak, bo 

w świetle tego  pisma nie ma zapisu, że jest karany. Częściowo ta moja wypowiedź została  

w ten sposób i nie do końca precyzyjnie przedstawiona  w tym artykule,  nie mniej jednak 

prosiłem o przyjście do Starostwa (to był czwartek czy piątek – dokładnie już nie pamiętam)  

i jestem w stanie udostępnić tę informację. Stało się to, co się stało i informacja prasowa, 

ukazała się w wydaniu chyba sobotnio-niedzielnym.  Na podstawie tejże informacji dnia  

19 lutego 2016 roku  jako Starosta zwróciłem się do Sądu okręgowego w Częstochowie,  

ul. Dąbrowskiego 23/35 z wnioskiem o udzielenie informacji następującej treści: „ Wnoszę  

o udzielenie informacji, czy Pan Konrad Knop zam. ul. Zielona Łazy jest osoba karaną”.  

W uzasadnieniu wskazałem, że Pan Konrad Knop jest pracownikiem samorządowym i pełni 



  

 

23 

 

funkcję Wicestarosty Zawierciańskiego, a w dniu dzisiejszym ukazał się na łamach 

„Dziennika Zachodniego” dodatek zawierciański nr 823 artykuł prasowy pt. „Wicestarosta  

w wyrokiem” z którego treści wynika, że Konrad Knop jest osobą karaną. Zgodnie z art. 6 

ust. 3  pkt 2 ustawy z dnia 21 listopada 2008 roku o pracownikach samorządowych 

pracownikiem samorządowym może być osoba, która nie była skazana prawomocnym 

wyrokiem za umyśle przestępstwo ścigane z oskarżenia publicznego lub umyślne 

przestępstwo skarbowe. Zatem ustalenie, czy Pan Konrad Knop jest osoba karaną,  jest 

niezbędne dla stwierdzenia możliwości pełnienia przez niego funkcji Wicestarosty  

Zawierciańskiego.  Pismo zostało wysłane 22 lutego br. Nie otrzymałem do dnia dzisiejszego 

odpowiedzi. Z chwilą otrzymania odpowiedzi, jeśli będzie mówiąca o negatywnym wyniku, 

po konsultacji z prawnikiem zostaną podjęte stosowne  decyzje. Jeśli trzeba będzie  decyzji 

Rady, to zwrócę się z propozycją zwołania  nadzwyczajnej sesji Rady”. 

 

Członek Zarządu Powiatu Maria Milejska (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Myślę, że do cyklu pytań radnego Rafała Krupy ustosunkujemy się na piśmie, tym bardziej, 

że Pana radnego nie ma. Ja odpowiem tylko co do wątpliwości, że ewentualnie terminy   

komisji konkursowej  zostały przekroczone. Jest to nieprawda, wszystko jest  zgodnie  

z prawem i wszystko zgodnie z terminami. Posiedzenie Komisji Konkursowej będzie  

w poniedziałek, 29 lutego”.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Do mnie też była jedna interpelacja. Radny Rafał Krupa zadał pytanie. Ja chciałbym 

przypomnieć, że sprawy osobowe zespołów kontrolnych są ustalane przez całą Komisję 

Rewizyjną i to należy do jej wyłącznej kompetencji. Tak więc ani Rada ani Przewodniczący 

Rady nie ma wpływu na skład zespołu kontrolnego wyłoniony przez Komisję Rewizyjną,   

Wobec powyższego to, że radny nie uczestniczy w obradach, przypuszczam, że to nie jest 

wina Komisji, ale Komisja samodzielnie podjęła taka, a nie inną decyzję. W zakresie uwag co 

do przebiegu tej pracy tej Komisji i zmian składu osobowego zespołu kontrolnego, co jest 

wyłączną kompetencją tej Komisji, poproszę Przewodniczącą o wyjaśnienie”. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

„Sprawa dotyczy tego, że Pan radny Rafał Krupa został wybrany w pierwotnej wersji  jako 

członek zespołu kontrolnego do przeprowadzenia kontroli w Szpitalu Powiatowym  

w Zawierciu. Na ostatnim posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Przewodnicząca tego zespołu 

kontrolnego zgłosiła wniosek o zmianę składu osobowego  z propozycją wykluczenia Pana 

radnego Rafała Krupy ze składu osobowego zespołu kontrolnego w szpitalu ,powołując się 

na § 45 ust. 2 Statutu Powiatu, mówiący o tym, że członek Komisji może być wyłączony  

z udziału w kontroli, jeśli zachodzą okoliczności mogące wywołać wątpliwości co do jego 

bezstronności. Przewodnicząca zespołu kontrolnego wyraziła takie wątpliwości i złożyła 

wniosek o zmianę składu osobowego zespołu kontrolnego i Komisja w składzie, w jakim się 

zebrała na ostatnim posiedzeniu, jednomyślnie przychyliła się do wniosku Przewodniczącej 

zespołu kontrolnego i na miejsce radnego Rafała Krupy została wyznaczona inna osoba 

wśród członków Komisji Rewizyjnej”. 
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Interpelacja Pawła Sokoła: 

 

Starosta Krzysztof Wrona (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Rozmawialiśmy wcześniej, że temat zabezpieczenia tzw. wyniesienia z tego zakrętu,  

o którym mowa w interpelacji, występowania wielu wypadków czy wielu rozbić poza 

obrzeżem pasa drogowego będzie tematem uwzględnionym w trakcie przewidzianego 

remontu tej drogi w tym roku. Ta sprawa zostanie załatwiona”.  

 

Interpelacja Róży Kończyk: 

 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Zawierciu Anna Rdest (treść wystąpienia w formie 

stenogramu): 

 

 „według stanu na dzień dzisiejszy liczba bezrobotnych wynosi 5.935 osób i nastąpił 

wzrost w stosunku do ubiegłego miesiąca o 350 osób. Zawsze na początku roku tych osób 

bezrobotnych przybywa dlatego, że mają ukończone umowy o pracę w poprzednim 

okresie czasu i rejestrują się ponownie w styczniu w Powiatowym Urzędzie Pracy; 

 stopa bezrobocia na dzień dzisiejszy wynosi 13,5% (dla porównania w województwie 

śląskim – 8,2%, a w kraju –  9,8%); 

 ofert pracy mamy bardzo dużo i tak samo dużo bezrobotnych . Z czego się to bierze? 

Walczymy cały czas o to, aby bezrobotni nie rejestrowali się po to, by mieć prawo do 

ubezpieczenia zdrowotnego, by mieć prawo do leczenia. Taka sytuacja jest w całym kraju, 

ponieważ bezrobotni oficjalnie twierdzą, że rejestrują się tylko po to, aby leczyć się 

bezpłatnie. Nasze zadania są całkiem inne. My musimy aktywizować bezrobotnych, 

musimy przedstawiać im oferty pracy. Na dzień dzisiejszy zwykłych ofert mamy 2.735, 

stażowych –  976, niepełnosprawnych –  70 , do prac społeczno-użytecznych –  137, 

zagranicznych –  1527. Bardzo dużo rejestruje się osób, którzy korzystają z tego 

ubezpieczenia zdrowotnego, nie mają opieki nad dzieckiem i oficjalnie twierdzą, że nie 

podejmą pracy, bo nie mają co zrobić z dziećmi. Dlatego ta liczba osób bezrobotnych, 

zarówno w naszym powiecie, jak i w kraju, jest duża,  a tak de facto gdybyśmy chcieli 

wszystkim dać oferty pracy, to mogliby dostać, ale większość osób jest niezainteresowana 

ofertami pracy; 

 w gminie Irządze liczba bezrobotnych  wynosi 121 osób, w tym 8 osób uprawnionych do 

zasiłku, w gminie Kroczyce 325 osoby, w tym 52 osoby uprawnione do zasiłku, w gminie 

Łazy – 637 osób, w tym 74 uprawnione do zasiłku, w gminie Ogrodzieniec –  432 osoby, 

w tym 83 uprawnione do zasiłku, w gminie Pilica – 282 osoby, w tym 30 uprawnionych 

do zasiłku, w gminie Poręba – 381 osób, w tym 61 uprawnionych do zasiłku. W gminie 

Szczekociny –  455 osób, w tym 48 uprawnionych do zasiłku, w gminie Włodowice –  

286 osób, w tym 26 uprawnionych do zasiłku, w gminie Zawiercie –  2.509 osób, w tym 

293 uprawnionych do zasiłku, w gminie Żarnowiec – 127 osób, w tym 13 uprawnionych 

do zasiłku. Na ogólna liczbę 5.935 bezrobotnych 688 osób jest uprawnionych do zasiłku; 

 nie policzyłam wszystkich podmiotów gospodarczych na terenie naszego powiatu. Wiem 

tylko, że w Zawierciu jest 3700 podmiotów gospodarczych, a my jako Powiatowy Urząd 

Pracy udzielamy dotacji na otwarcie nowej działalności gospodarczej i takich dotacji  

w ubiegłym roku było 220 oraz utworzyliśmy dodatkowe stanowiska pracy u istniejących 

podmiotów gospodarczych dla 157 osób. 
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Interpelacje Zbigniewa Roka: 

 

Zastępca Dyrektora ds. lecznictwa Szpitala Powiatowego w Zawierciu Sławomir Milka 

(treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Jedna z kontroli, o które pytał Zbigniew Rok, dotyczyła programu norweskiego czyli tego 

programu PL07 i była następstwem pisma anonimowego, żeby nie powiedzieć o pismach 

anonimowych w liczbie mnogiej . Chcę nadmienić tylko, że Ministerstwo Zdrowia  prowadzi 

około 600 programów na terenie całej Polski. Jesteśmy jedynym szpitalem, na który wpłynął 

anonim czyli działanie na szkodę programu i działanie na szkodę  szpitala. Kontrola była 

przeprowadzona 29 grudnia 2015 roku w kilku obszarach M.in. pierwszym z nich było zarzut, 

że do programu używany jest aparat, który nie spełnia wymogów, jest starym, nie nadającym 

się do użytku aparatem ultrasonograficznym i będącym wprost szkodliwym dla chorych. 

Przedstawiliśmy dokumenty czyli paszport techniczny tego aparatu, gdzie wypowiadał się 

konsultant krajowy z dziedziny radiologii. Aparat jest wysokiej  klasy aparatem, spełniającym 

wszystkie standardy i zapewniającym badania na wysokim poziomie. Zarzut, że 

wykorzystujemy aparat kupiony z programu do innych celów okazał się oczywiście 

nieprawdą. Aparat jest wykorzystywany do programu, a ponadto jest wykorzystywany  

i dostaliśmy taką zgodę i nie ma żadnego zastrzeżenia. Może być wykorzystywany do badań, 

ale na zasadzie kontraktu z NFZ. I tak się to odbywało. Nie pobierano żadnych opłaty  za 

badania ultrasonograficzne wykonywane na tym aparacie.  

Drugim obszarem kontroli były badania endoskopowe. Kontrola odbywała się zarówno  

w szpitalu, jak i na podstawie przedstawionych dokumentów medycznych, które musieliśmy 

przedstawić ponownie do Ministerstwa. W zakresie badań nie stwierdzono żadnych   

nieprawidłowości. Badania są przeprowadzane prawidłowo, z poszanowaniem wszelkich 

praw pacjenta, z okazaniem zgody pacjenta na przystąpienie do programu, zgody na 

przetwarzanie jego danych osobowych, na zbieranie danych o tych chorych, więc tutaj 

wszelkiego rodzaju zarzuty okazały się bezpodstawne. Żadnych zastrzeżeń co do tego nie 

było. Kontrolerzy pozwolili sobie uczestniczyć w badaniu i widzieli, jak to jest dokonywane, 

jak wygląda przygotowanie pacjenta, jak wygląda pod kątem anestezjologicznym, pod kątem 

gastroskopii kolonoskopii. Mało to, przeprowadzono ankietę telefoniczną wśród pacjentów, 

którzy mieli wykonywane badania w miesiącu listopadzie i grudniu. Spowodowało to pewne 

zaniepokojenie chorych dlatego, że to jest program nowotworowy i jeżeli ktoś z Ministerstw 

dzwoni i pyta się o badanie, to pierwsza myśl pacjenta dotyczy tego, że chyba jest coś nie tak.   

Więc mieliśmy zwrotne telefony od pacjentów, czy coś u nich wykryto. Moja prośba była, bo 

dzwoniłem do Ministerstwa, żeby zrobić to w miarę oględnie i udzielić wszystkich informacji 

pacjentowi, żeby nie był zaniepokojony o stan swojego zdrowia. Ta ankieta wykazała, że 

wszyscy z tego badania są zadowoleni, zostali odpowiednio poinformowani, przygotowani  

i ustalono dalszy tok obserwacji  czy dalszy tok postępowania odnośnie ich stanu zdrowia. 

Następnym obszarem była dokumentacja w zakresie przetargów dotyczących zakupu sprzętu 

medycznego. Również ta dokumentacja została oceniana przez specjalistów w zakresie 

zamówień publicznych. Nie stwierdzono żadnych uchybień, wszystko zostało 

przeprowadzone zgodnie z prawem. Analizowano również dokumentację z konkursu  ofert na 

świadczenie tych usług. Wszystko zostało przeprowadzone zgodnie z prawem, żadnych 

zastrzeżeń nie było.  

Jeżeli chodzi o zarzut, który w anonimie się pojawił, o zatrudnianie pracowników do 

programu, to również nie stwierdzono żadnych uchybień. Są pewne zastrzeżenia, a właściwie 

uwagi dotyczące naszego regulaminu  wynagrodzeń, który bardziej precyzyjnie ma 

przedstawić dodatkowe zatrudnienie na te usługi. Wnioski  z tej kontroli są takie, że    

w wyniku kontroli realizowanego projektu nie stwierdzono nieprawidłowości związanych  
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z zagadnieniami wskazanymi w anonimowych pismach do operatora programu. Nie ma 

żadnego zarzutu, są pewne zalecenia na zasadzie doradztwa, żebyśmy dołożyli wszelkich 

starań, żeby badania wykonywane były na najwyższym poziomie. I to jest wszystko, jeśli 

chodzi o program  nowotworowy PL07.  

Drugą kontrola, którą mieliśmy, to była kontrola z NFZ. Dotyczyła ona umowy na 

świadczenie usług medycznych w zakresie nocnej i świątecznej opieki medycznej. Ta 

kontrola również była prowadzona na podstawie anonimów, które wpływały do NFZ.   

Dotyczy to umowy z 19 grudnia 2014 roku. Kontrola zakończyła się nałożeniem kary na 

szpital w wysokości 45.124 zł. Kontrola wykazała, że zgodnie z umową usługi te miały być 

wykonywane przez 4 lekarzy i 4 pielęgniarki. Po objęciu funkcji dyrektora ds. medycznych 

(był to dzień 1 czerwca 2015 roku) przeanalizowaliśmy listy dyżurowe z poprzedniego 

okresu,  próbując ułożyć listę dyżurową na czerwiec. Okazało się, że ona była niezgodna  

nawet z założeniami i wytycznymi NFZ, gdzie dyżurantów było 2 – 3. Skorygowaliśmy to    

w czerwcu zgodnie z wytycznymi NFZ. Nigdzie w całym szpitalu nie mogliśmy znaleźć  

żadnej dokumentacji, umowy i oferty, którą podpisała poprzednia dyrekcja, więc 

realizowaliśmy ten kontrakt w początkowym okresie zgodnie z wytycznymi Narodowego 

Funduszu Zdrowia. Następnie poprosiliśmy NFZ o kserokopię tej umowy i wtedy 

dowiedzieliśmy się, jak wyglądała podpisana oferta i od 1 listopada 2015 roku zaczęliśmy 

realizować kontrakt zgodnie z podpisaną umową przez 4 lekarzy i 4 pielęgniarki.  

No i sięgnięto do miesiąca kwietnia, kiedy wykazano nam, że na dyżurach lekarskich było  

3 lekarzy. W kwietniu nie mieliśmy na to wpływu . Poszliśmy dalej, poszukaliśmy miesięcy 

poprzednich i okazało się, że jest 2 dyżurantów czyli umowa nie była realizowana zgodnie  

z zapisami na ten okres czasu. Nie mieliśmy na to  wpływu, natomiast musieliśmy ponieść 

wszystkie konsekwencje nierealizowania kontraktu zgodnie z umową przez poprzednią 

dyrekcję. Wszelkie zastrzeżenia, jakie były, skorygowaliśmy i teraz te świadczenia są 

realizowane zgodnie z zapisami oferty i umowy. (Zbigniew Rok zapytał, czy teraz w nocnej  

i świątecznej opiece zdrowotnej jest trzech czy czterech lekarzy i ile wymaga NFZ). Jest 

czterech lekarzy przy wymaganych przez NFZ tylko trzech. Zgodnie z przepisami na 50.000 

mieszkańców wystarczy jeden lekarz i to się nie zmieniło. Natomiast umowa była podpisana 

na czterech. (Zbigniew Rok stwierdził, że nie było czterech, a czasami było dwóch). 

Dokładnie tak było. Natomiast była zbyt pochopnie podpisana umowa i bez jakiegokolwiek 

rozeznania rynku, bo wiemy, jaka jest sytuacja, jeśli chodzi o lekarzy na rynku usług 

medycznych. Bardzo trudne jest zorganizowanie czterech dyżurantów, a zresztą nie ma takiej 

potrzeby”. 

 

Członek Zarządu Powiatu Cezary Barczyk (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„W odpowiedzi na dwa pytania skierowane bezpośrednio do mnie przez radnego Zbigniewa 

Roka chciałbym odpowiedzieć. Odnośnie projektu geodezyjnego, to w miesiącu styczniu br. 

wpłynęła z Urzędu Marszałkowskiego decyzja, która sugeruje czy nakazuje zwrot środków, 

które były ponoć źle wykorzystane. Ta decyzja została przekazana do Zespołu Radców 

Prawnych, będzie zaskarżona i  będzie dalsze postępowanie. Faktem jest, że drugi protokół 

pokontrolny został podpisany bez uwag, ale nie przeze mnie, nic o tym nie wiedziałem. 

(Zbigniew Rok zapytał, kto podpisał ten protokół). Musiałbym sprawdzić. (Zdaniem 

Zbigniewa Roka nie jest to przecież żaden problem). W tej chwili nie sprawdzałem, nie był 

podpisany przeze mnie. Ja nie wiem. To odpowiemy na piśmie po sprawdzeniu. (Zbigniew 

Rok poprosił o sprawdzenie w tej chwili, kto podpisał protokół, bo okazuje się, że nie ma 

winnego). Ja nie podpisałem tego protokołu bez uwag. Ja swój protokół  z uwagami 

podpisałem. (Zbigniew Rok oświadczył, że osobiście zainteresowałby się, kto podpisał ten 

dokument, bo nie chciałby tego wziąć na siebie). Ja nie biorę tego na siebie. (Zbigniew Rok 
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zapytał, jak można się dowiedzieć, kto podpisał ten protokół).  Za trzy minuty będzie miał 

Pan na piśmie, kto go podpisał, dobrze? Czy Pani Sekretarz wie, kto podpisał ten protokół”. 

 

Sekretarz Powiatu Agata Jarza – Korpyś (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Tak Panie Starosto, wiem. Dokument w ostatnim dniu wyjścia do Urzędu Marszałkowskiego  

został przekazany na moje ręce celem wysłania podpisany przez Pana Starostę Rafał Krupę   

jednoosobowo. (Zbigniew Rok zapytał, dlaczego nie został złożone odwołanie od tej 

decyzji). Proszę mi wybaczyć, ale –  tak jak mówię – był ostatni, czternasty dzień na wysłanie 

odpowiedzi. Ja dostaję pismo do wysłania. Ja się nie zajmowałam się odpowiedziami na 

wystąpienia i ustaleniami.  Nie wiem, czy wydział merytoryczny  posiadał jakieś dane. 

Dostałam do wysłania zaakceptowane wystąpienie przez Pana Starostę, być może nawet  

przez 15.00. To był ostatni moment do wysłania. (Zbigniew Rok  podziękował za informację, 

że było to 5 minut przed 15.00).  Być może była to godz. 13.00. Trudno mi powiedzieć, nie 

moja rola jest odpowiadać na sprawy, które prowadzi wydział merytoryczny, w ostatnim 

momencie, kiedy jest potrzeba wysłania dokumentu do organu, który jest donatorem dla nas, 

jest organem kontrolnym. Bo jako osoba koordynująca, gdyby tak było, to owszem tak, 

natomiast ja nie byłam włączona do tego procesu. Służyłam tutaj za osobę, która wskaże 

pracownika, konkretnie jest na piśmie pracownik, który również napisał pismo przewodnie  

i  wysłał. Tutaj moja rola, niestety, była wąsko ograniczona. Spoczywała tylko na tym 

krótkim odcinku wysłania pisma”.   

 

Zbigniew Rok zapytał, czy jako Członek Zarządu reprezentując poprzedni i obecny Zarząd 

Powiatu Cezary Barczyk odwołał się od tej decyzji. Cezary Barczyk odpowiedział, że 

oczywiście, że tak, jak najbardziej. 

 

Członek Zarządu Powiatu Cezary Barczyk (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Odnośnie termomodernizacji w  szpitalu i słynnych okien i grzejników, to powiem tak. Na 

dzień dzisiejszy nie jestem koordynatorem i osobą nadzorującą, jeśli chodzi o szpital  

i termomodernizację. Jeśli chodzi o grzejniki zwróciliśmy się do dyrekcji szpitala odnośnie 

przekazania grzejników do Powiatowego Centrum  Kształcenia Zawodowego w Zawierciu, na 

ul. Obrońców Poczty Gdańskiej i tam grzejniki z demontażu, te nowe, są przekazane. Część  

z grzejników jest u nas w Starostwie celem wymiany w pomieszczeniach nad garażami, tam, 

gdzie jest pogotowie. Jeśli chodzi o okna, to powiem szczerze, że  nie mam pojęcia, jak one 

zostały zagospodarowane, bo ja tu w Starostwie tych  potrzeb nie wiedziałem, stąd tych okien 

nie ściągałem. (Zbigniew Rok zapytał, dlaczego wcześniej Cezary Barczyk mówił, że  

90 okien zostanie zachowanych, a jednak tak się nie stało, bo wszystkie okna zostały 

wymienione). Ja nie wiem dlaczego zostały wszystkie wymienione. Ja bym ich nie 

wymieniał.  Ponoć nie był osiągany efekt przenikalności. (Zbigniew Rok przypomniał, że 

zadał to pytanie, kiedy Cezary Barczyk nadzorował tę inwestycję i chciał wiedzieć, czy teraz 

już nie nadzoruje). Jest Pan w błędzie, Panie radny. Nie byłem odpowiedzialny za inwestycje 

w powiecie. Jestem odpowiedzialny za mienie, a nie za inwestycje”. 
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Ad.24.)   
 

Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Mój wniosek był już kiedyś składany. Myślę, że w imieniu wszystkich radnych mogę go 

powtórzyć. Bardzo chcielibyśmy otrzymywać do wiadomości odpowiedzi, jakie są udzielane 

na interpelacje na piśmie,  bo później nie znamy odpowiedzi i przez to nasze interpelacje 

mogą się powielać niepotrzebnie. Jeśli jeden radny składa interpelacje, to bardzo proszę  

o przesłanie odpowiedzi, która jest udzielana pisemnie, do wszystkich radnych”. 

 

 

Ad.25.)   
 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Kleszczewski  dziękując wszystkim za  udział   

w posiedzeniu  – zamknął obrady XVII sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego.  

 

Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 13.00. 

 

 

Protokół sporządziła:                      Przewodniczący Rady Powiatu   

   /-/ Anna Bryła                   /-/ Jarosław Kleszczewski  

        


